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Folketingets Sundhedsudvalg har i brev af 15. marts 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 
418 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl 
(SF).

Spørgsmål 418:

”Ministeren bedes redegøre for konsekvenserne af, at der i efteråret blev åbnet op for 
salget af energidrikke, herunder hvilke sundhedsmæssige problemstillinger, der har rejst 
sig som følge af specielt børns overforbrug af disse energidrikke.”

Svar:

Der foreligger ikke undersøgelser, der belyser konsekvenserne af, at der i efteråret 2009 
blev åbnet for salget af energidrikke i Danmark. Vi har således ikke nogen præcis viden 
om, hvem der drikker energidrikke og i hvilke mængder. Vi ved derfor heller ikke med 
sikkerhed, hvor udbredt det er, at børn indtager energidrikke i store mængder. Det har 
dog i en række medier kunne læses, at der blandt nogle unge er et højt forbrug af 
energidrikke.

Jeg ser derfor med stor alvor på spørgsmålet, og jeg kan oplyse, at Fødevarestyrelsen vil 
styrke informationsindsatsen på området, herunder ved at rette direkte henvendelse til 
samtlige skoler og fritidsklubber i Danmark, hvor lærere og pædagoger er i daglig 
kontakt med børn og unge.
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